
PROTOKÓŁ Nr XXIV/2012 
z przebiegu XXIV Sesji Rady Gminy Jaraczewo 
odbytej w dniu 21 grudnia 2012 r. o godz. 13.00 

w sali sesyjnej Urzędu Gminy Jaraczewo 
 

W obradach uczestniczyli: 
 

− radni Rady Gminy Jaraczewo   - zg. z załączoną listą obecności 
− Wójt Gminy       - Dariusz Strugała 
− Zastępca Wójta      - Stanisław Andrzejczak 
− Sekretarz Gminy      - Olga Kaczmarek 
− Skarbnik Gminy      - Zofia Jankowska 
− Radca prawny      - Marianna Frąckowiak  
− radni powiatu      - Teodor Grobelny 

                       - Jan Szczerbań 
− Sołtysi Gminy      - zg. z załączoną listą obecności  
− kierownicy referatów i jednostek organizacy. - zg. z załączoną listą obecności 
− Prezes Zarządu Gminnego Stowarzyszenia Sołtysów Woj. Wlkp. - Halina Czabańska 
− Dziennikarz Gazety Jarocińskiej    - Piotr Ignasiak 

 
 
Proponowany porządek obrad: 
 

I.  CZĘŚĆ ROBOCZA: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z obrad XXIII Sesji Rady Gminy. 
3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XXIII Sesji Rady Gminy. 
4. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Jaraczewo. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie postanowienia o odbieraniu odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości położonych na terenie Gminy Jaraczewo, na których nie 
zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie stawki opłaty za pojemnik o określonej pojemności. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i ich 
zagospodarowania w zamian za uiszczoną opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok.  
14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jaraczewo 

na lata 2013-2022. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu gminy na 2013 rok: 

1/ odczytanie projektu uchwały budżetowej, 
 
2/ odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie budżetu oraz przedstawienie 



stanowiska wobec zastrzeżeń i uwag zawartych w opinii, 
3/ odczytanie opinii komisji stałych Rady Gminy, 
4/ przedstawienie stanowiska Wójta do wniosków zawartych w opinii komisji stałych, 
5/ przedstawienie autopoprawek Wójta do projektu uchwały, 
6/ dyskusja nad projektem budżetu, 
7/głosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Wójta, 
8/ głosowanie uchwały. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Jaraczewo na okręgi wyborcze, ustalenia ich 
granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu.  

17. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu pracy Rady Gminy na 2013 rok. 
18. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2013 rok.  
19. Przyjęcie planu pracy Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i 

Usług na 2013 rok.  
20. Przyjęcie planu pracy Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych na 2013 rok. 
21. Informacje o pracy w organach pozagminnych. 
22. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
23. Wolne głosy. 
24. Wnioski. 
25. Zakończenie sesji.  

 
II.  CZĘŚĆ UROCZYSTA: 

 
1.Życzenia świąteczne i noworoczne. 
  
I. CZĘŚĆ ROBOCZA: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
 Zgodnie z art. 32 ust. 1 Statutu Gminy Jaraczewo obrady XXIV Sesji Rady Gminy 
Jaraczewo otworzył Przewodniczący Rady – Roman Skrzypczak. 
Na podstawie listy obecności stwierdził, że na ustawowy stan 15 radnych w sesji uczestniczy 15 
radnych. 
Powitał obecnych na sali i rozpoczął obrady. 
 Przed przystąpieniem do punktu 2, na pytanie przewodniczącego Rady – czy są uwagi do 
proponowanego porządku obrad, który radni otrzymali z zawiadomieniem o sesji lub wnioski o 
zmianę porządku obrad – żadnych uwag nie zgłoszono.  
 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XXIII Sesji Rady Gminy. 
 
 Przewodniczący Rady zwraca się do Sekretarza Rady o wypowiedz do sporządzonego 
protokołu. 
 Sekretarz Rady – Barbara Pielucha informuje, że  po zapoznaniu się z protokołem z 
przebiegu XXIII Sesji Rady Gminy Jaraczewo odbytej w dniu 30 listopada 2012 r.  nie wnosi uwag. 
Radni również nie wnieśli uwag.  
Za przyjęciem protokołu z przebiegu XXIII Sesji  bez czytania głosowało 15 radnych. Protokół 
został przyjęty jednogłośnie.  
   

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XXIII Sesji Rady Gminy. 
 
 Na prośbę Przewodniczącego Rady sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XXIII 
Sesji Rady Gminy w dniu 30 listopada 2012 r., które stanowi  załącznik do protokołu złożył 
Zastępca Wójta . 



 Ponieważ do złożonego sprawozdania nie zgłoszono  uwag, Przewodniczący Rady uznał 
sprawozdanie za przyjęte.  
 

4. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 
 Sprawozdanie z pracy Wójta  stanowi  załącznik  do niniejszego protokołu. Wójt omawia 
wydane zarządzenia w okresie międzysesyjnym. Informuje , że w dniu 3 grudnia została podpisana 
umowa z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu na  
pożyczkę, na realizację przedsięwzięcia p.n. „Termomodernizacja budynków użyteczności 
publicznej w Gminie Jaraczewo – Przedszkole w Jaraczewie”.  
 Ponieważ do złożonego sprawozdania nie zgłoszono uwag, Przewodniczący Rady uznał 
sprawozdanie za przyjęte.   
 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
 Nie złożono interpelacji i nie było  zapytań. 
  

6. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
Gminy Jaraczewo. 

 
 Przewodniczący Rady informuje, że temat ten został omówiony przez połączone Komisje 
Rady w dniu 18 grudnia 2012 roku. Zwraca się do zebranych z zapytaniem, czy do omówionej 
kwestii są uwagi radnych. O zabranie głosu prosi Wójt Gminy. Wójt wskazuje, że w tym aspekcie 
głos zabierze pracownik merytoryczny – Pani Joanna Nawrocka,  która omówi ewentualne zmiany.  
Pani Nawrocka informuje, że w Regulaminie została wprowadzona jedna poprawka, która 
dotyczyła stosowania innych pojemników niż wyznaczone w zabudowie wielorodzinnej. W 
paragrafie 8 zostało dopisane, że dopuszcza się stosowanie innych pojemników niż wyznaczone w 
zabudowie wielorodzinnej, uwzględniających Polskie Normy. Pani Nawrocka informuje Radę, że 
więcej poprawek nie wniesiono.  
W dalszej części przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały.  
Po przeprowadzonym głosowaniu  stwierdzono, że za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, 0 
głosów przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących. Uchwała Nr XXIV/130/2012 stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu.  
 

7. Podjęcie uchwały w sprawie postanowienia o odbieraniu odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości położonych na terenie Gminy Jaraczewo, na których nie 
zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne. 

 
 Przewodniczący Rady informuje, że temat ten został omówiony przez połączone Komisje 
Rady w dniu 18 grudnia 2012 roku.  
Pani Nawrocka informuje, że projekt uchwały nie uległ zmianie, nie wniesiono również żadnych 
poprawek.  
W dalszej części przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały.  
Po przeprowadzonym głosowaniu  stwierdzono, że za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, 0 
głosów przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących. Uchwała Nr XXIV/131/2012 stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu.  
 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty. 

 
 Przewodniczący Rady informuje, że temat ten został omówiony przez poszczególne 
Komisje Rady.  



Głos w kwestii projektu tej uchwały zabiera Pani Joanna Nawrocka informując Radnych, że została 
poprawiona kwota i w przypadku zbiórki selektywnej wynosi ona 6,00 zł od mieszkańca, a w 
przypadku zbiórki nieselektywnej 9,00 zł od mieszkańca.  
Głos w tej sprawie zabiera radny Edmund Kowalczyk wnioskując o stawki odpowiednio 5,00 zł i 
10,00 zł. Uzasadnia to tym, że przewoźnicy będą oszczędzać na kosztach administracyjnych i z 
pewnością pojawią się oszczędności. Porównuje kwoty odbioru do gminy Piaski.  
Głos w tej kwestii zabiera Wójt. Zwraca się do radnego Kowalczyka, aby  nie głosił populizmu, 
niczym nie popartego. Radny uczestniczył w spotkaniach wysłuchał argumentów i nie protestował 
wówczas. Nie można odgórnie przyjąć, że będą oszczędności lub stawki po przetargu będą niższe, 
gdyż tego w tym momencie nie można przewidzieć. Komisje miały przedstawione szczegółowe 
wyliczenia. Wójt informuje, że na tą chwile należy się kierować racjonalizmem wyliczeń. Wójt 
informuje również, że ona na chwilę obecną nie jest wstanie powiedzieć, że coś będzie w 
przypadku polityki śmieciowej na pewno. Niczego w tym przypadku nie można być pewnym. Nikt 
nie wie jak ten system się zamknie. Pierwszy rok funkcjonowania pokaże jak będzie to 
funkcjonować. Wójt apeluje do radnych aby głosować za stawką 6,00 i 9,00 zł.  
Przewodniczący informuje o przegłosowaniu poprawki do projektu uchwały, wniesionej przez 
radnego Kowalczyka. Przy jednym głosie wstrzymującym i jednym głosie „za” poprawka została 
odrzucona.  
W dalszej części przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały.  
Po przeprowadzonym głosowaniu  stwierdzono, że za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, 0 
głosów przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących. Uchwała Nr XXIV/132/2012 stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu.  
 

9. Podjęcie uchwały w sprawie stawki opłaty za pojemnik o określonej pojemności. 
 
 Pani Joanna Nawrocka informuje, że do tej uchwały nie było poprawek, stawki są znane 
radnym z ustaleń poczynionych i przedyskutowanych na komisjach.  
W dalszej części przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały.  
Po przeprowadzonym głosowaniu  stwierdzono, że za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, 0 
głosów przeciwnych, 2 głosy wstrzymujące. Uchwała Nr XXIV/133/2012 stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu.  
 

10. Podjęcie uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 
 Przewodniczący Rady informuje, że temat ten był również omawiany przez połączone  
Komisje Rady na posiedzeniu w dniu 18 grudnia 2012 roku.  
Pani Joanna Nawrocka informuje, że w tym projekcie uchwały nie było żadnych zmian. Do 
projektu uchwały pytanie ma radny Kowalczyk, pytanie dotyczy częstotliwości odbioru odpadów 
komunalnych, czy częstotliwość ma wpływ na wysokość stawki.  
Na zadane pytanie odpowiedzi udziela Joanna Nawrocka. Informuje, że częstotliwość wywozu 
będzie taka sama przy raz określonej stawce. Przewoźnik za te same pieniądze nie będzie wywoził 
częściej odpadów.  
Radny Matuszak wskazuje, że przecież to mieszkaniec płaci gminie, a gmina rozlicza się z 
przewoźnikiem.  
W dalszej części przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały.  
Po przeprowadzonym głosowaniu  stwierdzono, że za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 0 
głosów przeciwnych, 1 głos wstrzymujący. Uchwała Nr XXIV/134/2012 stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu.  
 
 
 



11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 
 Projekt tej uchwały również omawiany był przez połączone  Komisje Rady na posiedzeniu 
w dniu 18 grudnia 2012 roku – informuje Przewodniczący Rady.  
Pani Joanna Nawrocka informuje, że w tym projekcie uchwały nie było żadnych zmian wpisano 
tylko kwoty ustalone na Komisjach, tj. 6,00 zł i 9,00 zł.  
W dalszej części przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały.  
Po przeprowadzonym głosowaniu  stwierdzono, że za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, 0 
głosów przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących. Uchwała Nr XXIV/135/2012 stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu.  
 

12. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 
zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i ich 
zagospodarowania w zamian za uiszczoną opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi. 

 
 Joanna Nawrocka informuje, że w tym projekcie uchwały została wpisana uwaga wniesiona 
przez radnego Matuszaka i w § 2 został dopisany ust. 4 z zabudowy wielorodzinnej dopuszcza się 
odbieranie odpadów komunalnych zmieszanych w innych pojemnikach dostosowane do liczy osób 
zamieszkujących z uwzględnieniem, że miesięcznie na 1 mieszkańca przypada średnio 30 l 
odpadów zmieszanych. 
  Radny Roman Matuszak zgłosił poprawkę  do § 4 polegającą na tym, żeby w 
przypadku cmentarzy częstotliwość była dostosowana do potrzeb.  
 Za przyjęciem zgłoszonej poprawki głosowało 15 radnych. Poprawka została przyjęta 
jednogłośnie.  
Wobec tego odpowiednio wprowadzono ust. 3 o treści „3. Odpady niesegregowane (zmieszane) 
odbierane są z cmentarzy parafialnych z częstotliwością dostosowaną do potrzeb” 
Tym samym numeracja kolejnych ust. § 4 uległa zmianie.  
 Na pytanie Przewodniczącego Rady – kto jest za podjęciem powyższej uchwały z 
uwzględnieniem przyjętej poprawki – głosowało 15 radnych. Uchwała Nr XXIV/136/2012 została 
podjęta jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok.  
 
 Przewodniczący Rady zwraca się z pytaniem – czy coś zmieniło się w zmianach w budżecie 
w odniesieniu do zmian uwzględnionych w przedłożonym projekcie powyższej uchwały? 
 Głos zabiera Wójt. Zgłasza poprawkę do projektu uchwały. Poprawka dotyczy przyjęcia 
kwoty 23.793,00 zł – subwencja ogólna ponieważ w dniu dzisiejszym wpłynęła informacja o  
zwiększeniu środków.  
Za przyjęciem zgłoszonej poprawki głosowało 15 radnych. Poprawka została przyjęta jednogłośnie.  
Na pytanie Przewodniczącego Rady – kto jest za podjęciem powyższej uchwały z uwzględnioną  
przyjętą poprawką – głosowało 15 radnych. Uchwała Nr XXIV/137/2012 została podjęta 
jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 

14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Jaraczewo na lata 2013-2022. 

 
 Przewodniczący Rady informuje, że projekt wieloletniej prognozy był szczegółowo 
omawiany na posiedzeniach  poszczególnych Komisji Rady.  
 Poprawkę omawia Skarbnik Gminy informując, że w projekcie uchwały zmieniła się tylko 
kwota o środki za śmieci. Informuje również o pozytywnej opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 



o projekcie   WPF..  
Wójt podkreśla, że jest to kwota szacunkowa, która musiała zostać przyjęta. 
 Na pytanie Przewodniczącego Rady – kto jest za podjęciem powyższej uchwały z 
uwzględnioną poprawką zgłoszoną  przez Wójta  – na ustawowy stan 15 radnych głosowało 15 
radnych. Uchwała Nr XXIV/138/2012 została podjęta jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu.  
 

15. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu gminy na 2013 rok: 
 
1/ odczytanie projektu uchwały budżetowej- Przewodniczący Rady wnioskuje o nieczytanie 
projektu uchwały budżetowej na sesji, gdyż jej projekt był szczegółowo omawiany przez 
poszczególne Komisje Rady- odstąpiono od czytania 
 
2/ odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie budżetu oraz przedstawienie 
stanowiska wobec zastrzeżeń i uwag zawartych w opinii- Skarbnik Gminy odczytuje Uchwałę 
Składu Orzekającego RIO o projekcie budżetu ( opinia pozytywna ). Wskazuje równocześnie, że w 
projekcie brak jest stawek za odpady komunalne.  
 
3/ odczytanie opinii komisji stałych Rady Gminy- przewodniczący poszczególnych Komisji 
odczytują opinie komisji w sprawie budżetu gminy na rok 2013. 
 Opinie Komisji stanowią załącznik do niniejszego protokołu.  
 
4/ przedstawienie stanowiska Wójta do wniosków zawartych w opinii komisji stałych- budżety z 
roku na rok będą budżetami przetrwania. Budżety gmin są pochodnymi budżetu państwa. Kolejny 
budżet jest budżetem rozwoju, wydatki majątkowe wynoszą 34% i są ambitne. Prawie połowa 
budżetu to oświata. Pewne elementy budżetu nie zależą od nas. Podziękował Komisjom za 
przejrzenie budżetu. Jeżeli wszystkie wydatki zostaną wykonane to zadłużenie spadnie, bo po 
stronie dochodowej tego budżetu wszystko oparte jest na kredytach, a jeżeli wykonamy te zadania i 
wyjdzie to co planujemy, to zadłużenie spadnie o pół miliona, już w tym budżecie zadłużenie 
spadnie. W zadłużeniu tym nie można wpisać kwot z odnowy wsi, bo nie ma jeszcze podpisanych 
umów, 2.057.000 będziemy mieć zwrotu. Budżet jest w tej chwili zrobiony na maksimum.  
Jeżeli chodzi o pomoc społeczną i niższą kwotę- jest to zadanie zlecone przez Wojewodę. W 
ostatnich latach były nawet zwroty z tej części. Tu będziemy reagować na bieżąco.  
Jeżeli chodzi o Jaraczewo- usytuowanie osiedla i drogi i schetynówkę to tylko na tą drogę możemy 
dostać pieniądze.   
Co do sprzedaży budynków informuje, że weźmie pod uwagę sugestie Komisji Oświaty, Kultury i 
Spraw Socjalnych.  
Reasumując Wójt podziękował Komisjom za pozytywną ocenę projektu budżetu zapewniając, że 
jak w poprzednich latach będziemy procedować nad nowymi zadaniami przy podziale nadwyżki..  
 
 
5/ przedstawienie autopoprawek Wójta do projektu uchwały- o przedstawienie autopoprawek Wójt 
prosi Skarbnika Gminy Jaraczewo.  
 
 Przedstawione autopoprawki stanowią załącznik do niniejszego protokołu.  
 
6/ dyskusja nad projektem budżetu- Przewodniczący informuje, że dyskusję prowadzono już na 
poszczególnych komisjach rady. Wynikało to ze stanowisk komisji. 
Przewodniczący zwraca się do radnych czy są jeszcze głosy w dyskusji. 
Głos zabiera radny Matuszak. Jeżeli środki zewnętrzne mimo podpisanych umów wejdą dopiero w 
roku 2014, to co? Wójt odpowiada, że w tej sytuacji będziemy finansowali tymi które liczą się do 
zadłużenia.  



Radny Matuszak prosi żeby harmonogram prac robót publicznych był faktycznie opracowany. Wójt  
poparł stanowisko Komisji w tej kwestii. 
 
7/głosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Wójta, 
 
 Za przyjęciem wniesionych  przez Wójta autopoprawek ( stanowiących załącznik do 
niniejszego protokołu)  głosowało 15 radnych. Autopoprawki zostały przyjęte jednogłośnie.  
 
8/ głosowanie uchwały.  
 Na pytanie Przewodniczącego Rady – kto jest za podjęciem powyższej uchwały z 
uwzględnieniem przyjętych autopoprawek - na ustawowy stan 15 radnych głosowało 15 radnych. 
Uchwała Nr XXIV/139/2012 została podjęta jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu.  
 Przewodniczący Rady życzył Wójtowi  i jego pracownikom jak najlepszego wykonania tego 
budżetu.  
 Wójt podziękował za uchwalenie  budżetu.  
 

16. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Jaraczewo na okr ęgi wyborcze, ustalenia 
ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu.  

 
 Przewodniczący  Rady informuje, że projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu 
połączonych  komisji rady i na pytanie- czy są uwagi  do projektu tej uchwały, żadnych uwag nie 
zgłoszono. 
Przystąpiono do głosowania.  
Po przeprowadzonym głosowaniu  stwierdzono, że za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 1 
głos przeciwny, 3 głosy wstrzymujące. Uchwała Nr XXIV/140/2012 stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu.  

 
17. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu pracy Rady Gminy na 2013 rok. 

 
 Przewodniczący Rady prosi o analizę planu pracy rady na rok 2013. 
Do planu pracy nie było uwag. 
Przystąpiono do głosowania.  
Po przeprowadzonym głosowaniu  stwierdzono, że za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, 0 
głosów przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących. Uchwała Nr XXIV/141/2012 stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu.  

 
18. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2013 

rok.  
  Przewodniczący Rady prosi o analizę planu pracy komisji na rok 2013. 
Do planu pracy nie było uwag. 
Przystąpiono do głosowania.  
Po przeprowadzonym głosowaniu  stwierdzono, że za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, 0 
głosów przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących. Uchwała Nr XXIV/142/2012 stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu.  

 
19. Przyjęcie planu pracy Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i 

Usług na 2013 rok.  
 
  Przewodniczący Rady prosi o analizę planu pracy komisji na rok 2013. 
Do planu pracy nie było uwag. 
Przystąpiono do głosowania.  



Po przeprowadzonym głosowaniu  stwierdzono, że za przyjęciem przedłożonego planu pracy  
głosowało 15 radnych ( przyjęty jednogłośnie ). Plan stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.  
 
20. Przyjęcie planu pracy Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych na 2013 rok. 

 
Przewodniczący Rady prosi o analizę planu pracy komisji na rok 2013. 
Do planu pracy nie było uwag. 
Przystąpiono do głosowania.  
Po przeprowadzonym głosowaniu  stwierdzono, że za przyjęciem przedłożonego planu  
głosowało 15 radnych ( przyjęty jednogłośnie). Plan stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   
 
21. Informacje o pracy w organach pozagminnych. 
Nie złożono informacji. 
 
22. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 
Nie udzielano odpowiedzi i zapytań. 
 
23. Wolne głosy. 

 
Głos zabiera sołtys wsi Parzęczew Zbigniew Nowak w kwestii okręgów wyborczych. Pytanie 
kieruje, jak określił, do swoich radnych- sprzedawczyków. Pytanie dotyczy tego, który radny z 
Cerekwicy zadba o interesy wsi Parzęczew. W kwestii wyboru lokalu do głosowania, oznajmia, 
że może nawet mieszkańcy Parzęczewa nie wiedzą gdzie Cerekwica jest. Pyta radnego 
Kowalczyka co on powie mieszkańcom Parzęczewa na zebraniu.  
Radny Kowalczyk na pytania skierowane przez sołtysa do niego, prosi o odpowiedź Zastępcę 
Wójta. Zastępca informuje, że nie ma złotego środa na 100% zadowolenia mieszkańców- 
wyborców. I podejście zostało zakwestionowane przez Komisarza, w II przypadku odwołali się 
mieszkańcy wsi Suchorzewko i  Strzyżewko . Postanowieniem z dnia 4 grudnia Komisarz 
wezwał Radę żeby  w terminie 30 dni zmienić uchwałę. W tym przypadku termin 30 dni mija  w 
dniu 3 stycznia 2013 r .  Projekt powyższej uchwały został przesłany do Komisarza  
Wyborczego i Komisarz zaakceptował taki  podział gminy na okręgi wyborcze. Parzęczew nie 
może być samodzielnym okręgiem wyborczym a  z racji położenia łączy się z Cerekwicą Starą    
i Porębą.   
Głos zabiera radny Piniewski. Pyta Zastępcę Wójta czy od tej uchwały przysługuje możliwość 
odwołania się. Uzyskuje odpowiedź twierdzącą ( mieszkańcy w liczbie co najmniej 15 osób  
mogą odwołać się do Komisarza Wyborczego w ciągu 5 dni od podania uchwały do publicznej 
wiadomości).  Przewodniczący Rady informuje, że uchwała zostanie podana do publicznej 
wiadomości po świętach.  
Głos zabiera radna Smolarek. Pyta czy w kwestii edukacji z zakresu odpadów przewidziane są 
zebrania z mieszkańcami albo wydanie broszury( w formie kurendy)  informującej 
mieszkańców w tej sprawie. Zwraca się również z prośbą o włączenie  oświetlenia ulicznego w 
kierunku strzelnicy w Jaraczewie ( wzdłuż zabudowań). 
Głos zabiera Sekretarz Gminy Jaraczewo. Składa sprawozdanie z przeprowadzonych 
postępowań przetargowych w okresie międzysesyjnym. Sprawozdanie stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 
 Przewodniczący Rady informuje, że w dniu 27 grudnia przypada 94 rocznica wybuchu 
Powstania Wielkopolskiego, prosi o wywieszenie flag i uczczenie zwycięskiego powstania. 
24. Wnioski. 

 Nie zgłoszono wniosków.  



 
25. Zakończenie sesji ( część robocza).  

 
 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady o godz. 15.30 zakończył 
część roboczą sesji.  
 

II.  CZĘŚĆ UROCZYSTA: 
 
1.Życzenia świąteczne i noworoczne. 
 
 W części uroczystej uczestniczyli również przewodniczący organizacji społecznych 
działających na terenie Gminy Jaraczewo. Wykaz przewodniczących stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu.  
 
 
 
 O godz. 16.30  Przewodniczący Rady zakończył XXIV Sesję Rady Gminy Jaraczewo.  
 
 
Jaraczewo, dnia 28 grudnia 2012 r.  
 
Protokółował:       PRZEWODNICZĄCY  RADY  
 
Elżbieta Wyremblewska        Roman Skrzypczak  
 
 
 
 
 


